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Vážení spoluobčané,

poslední dobou nás ze všech stran obklopují špatné zprávy. Postupně se zavíraly školy, 
kulturní zařízení, obchody, vládou ČR byl vyhlášen nouzový stav, omezil se volný pohyb 
osob a od 19. března smíme ven jen s ochranou obličeje. Většina z nás tato opatření 
chápe, dodržuje a svým zodpovědným přístupem přispívá ke stabilizaci a zlepšení nelehké 
situace. Nebezpečí závažného onemocnění zvedlo napříč společností vlnu dobrovolnictví 
a pomoci potřebným, což je velmi pozitivní skutečnost a v této nelehké době ujištění, že 
náročné situace opravdu můžeme společně zvládnout. S úctou za tento přístup a pomoc 
děkuji také občanům v naší obci. Velmi děkuji všem dobrovolnicím, které šily roušky pro 
naše spoluobčany a dobrovolníkům, kteří vypomohli se zajištěním dalšího potřebného při 
této činnosti. Celkem dvanáct šikovných švadlenek za dva dny ušilo 456 roušek. Děkuji 
za následnou pomoc s předáváním roušek občanům, také děkuji všem, kdo nabídli svoji 
pomoc s případným zajištěním nákupu potravin a vyzvednutím léků seniorům, kteří by 
se s touto prosbou o pomoc obrátili na obecní úřad. Stále platí nabídka pro starší nebo 
osaměle žijící, kteří potřebují pomoc s nákupem nebo dalšími nezbytnostmi, aby se obrátili 
na obecní úřad (tel. číslo 516 435 414 nebo 725 116 593). Přeji vám všem, abyste byli 
zdraví, vydržte dodržovat platná opatření a držte si pozitivní nadhled.

V pondělí 2. 3. Zastupitelstvo obce Vavřinec schválilo rozpočet na letošní rok a nikoho 
by v tu chvíli nenapadlo, že za několik málo týdnů budeme muset pracovat s predikcí 
výrazného propadu příjmů ze sdílených daní. Je to tak a i s touto situací si musíme poradit, 
částečně nám pomůže přebytek, který jsme si ponechali na běžném účtu a účtu u ČNB, 
celkem ve výši 3 586 704,- Kč, můžeme jím dokrývat výpadky v plánovaných příjmech 
rozpočtu obce a díky tomu nebudeme muset jen škrtat na výdajích, ale mělo by postačit 
dle kalkulací, z kterých vycházíme v tuto chvíli, některé plánované investiční výdaje 
posunout v čase. Důležitá a pozitivní zpráva je, že stavba nové víceúčelové budovy 
v Suchdole díky firmě Stavkom, spol. s r. o. Boskovice, našemu technickému dozoru 
a dalších, kteří se realizaci stavby věnují, probíhá i nadále úspěšně a nemělo by dojít 
k problémům s jejím dokončením v plánovaném termínu, což je konec října letošního 
roku, včetně provedení výměny vodovodu podél stavby, zhotovení části oddílné kanalizace 
s přípojkou a zhotovením zpevněných ploch a parkovacích stání, které jsou součástí další 
zakázky, kterou bude provádět firma Kora – Vodostaving s. r. o. Kunštát. Před zahájením 
těchto prací bude opět v Suchdole obnovena objížďka, protože podél stavby nebude možné 
projíždět, k tomuto omezení by mělo dojít v průběhu května.

Také pozitivní zprávou je, že se podařilo s Úřadem práce ČR domluvit přidělení 
jednoho pracovníka pro údržbu veřejného prostranství s přidělením dotace na jeho mzdu 
v období od dubna do konce listopadu letošního roku, a tak již zdárně probíhá jarní 
úklid, zejména místních komunikací po zimní údržbě, na které navážou další důležité 
práce k zajištění udržování veřejného prostranství a majetku, sloužící k našemu spo-
kojenějšímu žití v obci. Bylo provedeno odborné ostříhání ovocných stromků v alejích 
podél silnice z Veselice na Nové Dvory, z Veselice na Suchdol, v polích za Novými 
Dvory a ve Vavřinci u „Čtvrtí“.
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Na jaře tradičně probíhá úklid odpadků kolem obce, a i když není možné se scházet 
ve větším počtu a pořádat brigády, bude tato záslužná činnost provedena. Ve Vavřinci Tech-
nické sporty provedly rozdělení rajonů, které jednotlivci nebo dvojice projdou a vysbírají 
odpadky, věřím, že podobně bude proveden úklid také v ostatních místních částech obce. 
Nejhorší jsou příkopy podél silnic a odpadků nejvíce od nápojů z projíždějících aut. Bohužel, 
těchto odpadků stále přibývá, a to nejenom podél silnic. Občas to v průběhu roku někdo 
posbírá, potom se to vysbírá při zmíněném jarním úklidu, ale letos toho bylo přes zimu tolik, 
že už v únoru příkopy od Sloupu po Nové Dvory uklízel náš zaměstnanec obce a opět to 
za dva měsíce vypadalo hrozně. Je to smutná skutečnost, která je většině z nás trnem v oku 
a není nám lhostejná. Závažnější na tom je, že to dělají vesměs mladí lidé, u kterých bychom 
předpokládali, že když prošli čerstvě vzděláváním a výchovou ve školách a v rodinách, 
tak budou mít alespoň základní vztah k přírodě a k ekologii, ale jak je vidět, není tomu 
tak. Věřím, že je to pouze u menšiny, ale i tato menšina zanechává špatnou stopu v krásné 
přírodě, o kterou musíme v našem zájmu pečovat. Tak snad si to uvědomí a zlepší se to.

Ještě se zmíním o projektu na odkanalizování obce a výstavbu ČOV. Zastupitelstvo 
obce 2. 3. schválilo pořízení změny č.3 Územního plánu Vavřinec, která bude pořizována 
zkráceným způsobem a hlavním obsahem této změny je provedení změny koncepce 
odkanalizování obce Vavřinec. V platném ÚP je navržena splašková kanalizace, stávající 
kanalizace má být využita jako dešťová. Splaškové vody mají být svedeny gravitačně 
do nejnižších míst ve Vavřinci, Veselici a Suchdole a odtud čerpány směrem na Obůrku, 
pak gravitačně svedeny přes Češkovice na čistírnu odpadních vod Blansko. V krajském 
dokumentu „Program rozvoje vodovodů a kanalizací Jihomoravského kraje“ je však 
navržen, oproti platnému ÚP, odlišný způsob odkanalizování. Jsou navrženy dvě čistírny 
odpadních vod, první pro místní část Vavřinec (EO 500) a druhá společná pro místní části 
Veselice + Suchdol (EO 500). V mezidobí došlo k přehodnocení způsobu odkanalizování 
obce a následně bylo zadáno „Svazkem vodovodů a kanalizací měst a obcí“ počátkem roku 
2019 zpracování projektové dokumentace společnosti VEGAspol v. o. s. Brno. Podle této 
dokumentace má být realizována čistírna odpadních vod a splašková kanalizace pro obec 
Vavřinec. Napojení na ČOV Blansko se již neuvažuje, kapacita ČOV je stanovena na 960 EO. 
Odpadní vody budou do nové ČOV z ostatních místních částí Veselice, Suchdol i z Nových 
Dvorů přečerpávány tlakovou kanalizací, tato dílčí změna bude mít označení Z3. Va12.

Druhou dílčí změnou označenou Z3.Va13 budou do ÚP Vavřinec doplněny podmínky 
prostorového uspořádání a ochrany krajinného rázu pro plochy nacházející se v CHKO 
Moravský kras v souvislosti s nařízením vlády č.83/2019 Sb., o CHKO Moravský kras 
a vyhláškou MŽP č.84/2019 Sb., o vymezení zón ochrany přírody CHKO Moravský kras.

Ke změně č.3 ÚP nebyly přidávány další návrhy dílčích změn z důvodu nutnosti rychlého 
a bezproblémového projednání zkráceným způsobem, aby mohlo být pokračováno v rea-
lizaci projektu na odkanalizování obce a výstavbu ČOV, na který obec vynakládá částku 
2 322 000,- Kč bez DPH a mohli jsme požádat co nejdříve o dotaci na financování tohoto 
probíhajícího projektu a připravovat se na následnou realizaci tohoto díla. Předpokládáme, 
že tato probíhající změna by měla být hotova a vstoupit v platnost na podzim letošního roku 
a poté bude možné pokračovat v dokončení projektu odkanalizování obce, který je připraven 
pro územní řízení, které může být zahájeno až po změně územního plánu.
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Zastupitelstvo obce také schválilo odkoupení pozemku p. č. 2003/2 k. ú. Vavřinec 
na Moravě o výměře 4 141 m2 pro výstavbu ČOV, odkup proběhl a pozemek je již v majetku 
obce, touto cestou děkuji paní Slávikové za vstřícnost a prodej tohoto vhodného pozemku 
obci k realizaci výstavby ČOV. Probíhá příprava smluv o smlouvách budoucích s majiteli 
pozemků, přes které povedou hlavní kanalizační stoky. Čeká nás řešení přípojek s jednot-
livými majiteli rodinných domů, o této záležitosti vás v průběhu roku budeme informovat.

Na závěr děkuji dětem, které se o Velikonocích zapojily do improvizovaného hrkání 
a klapání před svými domy ve stanovených časech po dohodnutou dobu pěti minut.

Přeji vám pevné zdraví, ať vše zvládáte a jarní sluníčko s jarní přírodou vám dodává 
potřebnou energii. Petr Nečas, starosta obce, 21. 4. 2020

USneSení zo VaVŘineC ze zaSedÁní dne 2. 3. 2020

• Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí zprávu z jednání Rady obce Vavřinec dne 
12. 12. 2019, 9. 1. 2020, 5. 2. 2020 a 13. 2. 2020 přednesenou místostarostou obce.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje Rozpočet obce Vavřinec na rok 2020 ve výši 
19 757,8 tis. Kč na straně příjmů, se zapojením části zůstatku hospodaření z roku 2019 
ve výši 157,6 tis. Kč a se zapojením části úvěru z roku 2018 ve výši 11 016,5 tis. Kč. 
Dále schvaluje rozpočet na straně výdajů ve výši 29 101,1 tis. Kč a splátky dlouhodobých 
úvěrů z roků 2014 a 2018 ve výši 1 830,8 tis. Kč.

 Dále se stanovuje, že závaznými ukazateli jsou paragrafy, tzn., že je možné bez rozpoč-
tového opatření finanční prostředky čerpat max. ve výši součtu finančních prostředků 
za jednotlivé položky. V příjmech, kde paragrafy nejsou, jsou závaznými ukazateli 
položky.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec ověřuje, že změna č. 2 Územního plánu Vavřinec není 
v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně plánovací dokumentací vydanou 
krajem, se stanovisky dotčených orgánů a se stanoviskem krajského úřadu, souhlasí 
s předloženým návrhem změny a výsledky jejího projednání a vydává změnu č. 2 
Územního plánu Vavřinec formou opatření obecné povahy.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje pořízení změny č. 3 ÚP Vavřinec, která bude 
pořizována zkráceným způsobem zahrnující dílčí změnu Z3Va12 – změna způsobu 
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odkanalizování území a Z3.Va13 – změna podmínek plošného a prostorového uspořádání 
a podmínek ochrany krajinného rázu pro území, které se nachází v CHKO Moravský kras. 
Zároveň zastupitelstvo obce schvaluje pana Petra Nečase jako tzv. určeného zastupitele, 
který bude spolupracovat s pořizovatelem při pořizování změny č. 3 ÚP Vavřinec.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje záměr odkoupení pozemku p. č. 2003/2, orná 
půda o výměře 4 141 m2, k. ú. Vavřinec na Moravě (dle geometrického plánu č. 362-
441/2019), od pí. Marie Slávikové, bytem V aleji 126/172, Holásky, 620 00 Brno za cenu 
90,- Kč/1m2, s tím, že náklady spojené s převodem pozemku ponese obec.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec revokuje Usnesení ZO č.16/ZO6-19, kterým schvá-
lilo prodej části pozemku p. č. 858/1, ostatní plocha o výměře 14 m², k. ú. Vavřinec 
na Moravě, p. Janu Čípkovi, bytem Sloup 161, za cenu 100 Kč/1 m², s tím, že náklady 
spojené s převodem pozemku ponese kupující. Prodej za cenu nižší než je cena zjištěná 
vyhotovením znaleckého posudku se zdůvodňuje tím, že se jedná o vypořádání dlouho-
dobého užívacího stavu ze strany kupujícího.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje prodej části pozemku p. č. 858/1, ostatní plocha 
o výměře 14 m², k. ú. Vavřinec na Moravě, společnosti Dr. A. K. 123 s. r. o., č. p. 252, 
679 13 Sloup, za cenu 100 Kč/1 m², s tím, že náklady spojené s převodem pozemku 
ponese kupující. Prodej za cenu nižší než je cena zjištěná vyhotovením znaleckého 
posudku se zdůvodňuje tím, že se jedná o vypořádání dlouhodobého užívacího stavu ze 
strany kupujícího.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec vyslovuje souhlas se vznikem pracovně-právního vztahu 
v roce 2020, a to s uzavřením dohody o provedení práce, případně i dohody o pracovní 
činnosti na správcovství na rozhledně Podvrší ve Veselici s neuvolněným členem 
zastupitelstva obce Vavřinec panem Miloslavem Novotným.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec revokuje Usnesení ZO č.18/ZO2-18 ze dne 12. 12. 2018, 
kterým schválilo fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva obce za výkon 
funkcí v kontrolním a finančním výboru a v komisi rady měsíční odměnu ve výši 250,- Kč.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje fyzickým osobám, které nejsou členy zastupi-
telstva obce za výkon funkcí v kontrolním a finančním výboru a v komisi rady měsíční 
odměnu ve výši 250,- Kč. V případě souběhu dvou, maximálně tří členství se odměna 
stanoví ve výši souhrnu výše uvedené odměny.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí výsledek inventarizace majetku obce 
provedené ke dni 31. 12. 2019, včetně vyřazení opotřebovaného majetku dle jednotlivých 
vyřazovacích protokolů a jeho likvidaci.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí zápis č.1/2020 z jednání finančního výboru 
konaného 19. 2. 2020.
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USneSení ro VaVŘineC ze zaSedÁní dne 12. 3. 2020

• Rada obce schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí se společností E.ON Distribuce, 
a. s. ke stavbě „Vavřinec – úprava DS, Vybíhal“, umístění kabelu NN v pozemku obce 
p. č. 847/1 k. ú. Vavřinec na Moravě k pozemku p. č. 181/8 k. ú. Vavřinec na Moravě. 
Jednorázová náhrada za věcné břemeno je sjednána ve výši 1 000,- Kč bez DPH.

• Rada obce vyjadřuje souhlas pro společné povolení stavby „Hygienické zázemí pro 
hospodářskou budovu k. ú. Veselice na Moravě, p. č. 1213/1.

• Rada obce bere na vědomí žádost o odstranění stromu, ořechu z obecního pozemku p. č. 
864/1 k. ú. Vavřinec na Moravě z důvodu narušení základů nosné zdi čp. 22 ve Vavřinci 
a pověřuje starostu obce k jednání o souhlasu s odstraněním stromu také s majitelkou 
sousední nemovitosti p. č. st. 33/2 z důvodu dlouhodobého užívacího stavu části obecního 
pozemku p. č. 864/1, na kterém strom roste.

• Rada obce schvaluje vyhlášení konkurzního řízení na pracovní místo ředitelky Mateřské 
školy Vavřinec, okres Blansko, příspěvkové organizace Vavřinec 54, 679 13 Sloup.

• Rada obce schvaluje Směrnici pro práci s osobními údaji.

• Rada obce schvaluje smlouvu o dílo se společností ATELIER URBI spol. s r. o. Brno 
k provedení Změny č. 3 Územního plánu Vavřinec, včetně úplného znění po vydání 
změny za částku 145 200,- Kč s DPH.

• Rada obce schvaluje skácení 2 ks borovic ve školní zahradě na pozemku p. č. 45 k. ú. 
Vavřinec na Moravě.

• Rada obce schvaluje objednávku propagace rozhledny Podvrší a muzea včelařství 
Moravského krasu v propagačních novinách na turistickou sezonu 2020, které vydává 
MAS Moravský kras v rozsahu propagace ½ strany, tj. A4 za 6.000,- Kč.

• Rada obce schvaluje uzavření nájemní smlouvy č.1/2020/SNB na pronájem bytu č.6 
ve víceúčelové budově ve Veselici čp. 17 s pí M. P. od 1. 4. 2020 do 31. 3. 2021.

• Rada obce souhlasí s upravenou projektovou dokumentací a s vydáním stavebního 
povolení na stavební úpravy domu č. p. 80 ve Vavřinci, s podmínkou budoucího připojení 
splaškové kanalizace RD na nově vybudovanou oddílnou obecní kanalizaci.

• Rada obce schvaluje rámcovou smlouvu se společností Občanům s. r. o., Vídeňská 
995/63, 639 00 Brno – Štýřice pro právní jednání a úkony spojené s procesem optima-
lizace v oblasti dodávek elektrické energie a zemního plynu.

• Rada obce bere na vědomí protokol o výsledku veřejnoprávní fyzické kontroly kontrolní 
skupiny Státního fondu rozvoje bydlení Olomouc nájemních bytů v obci Vavřinec pro 
příjmově vymezené osoby.

• Rada obce schvaluje těžbu a prodej napadeného smrkového dřeva kůrovcovou kalamitou 
v obecním lese za cenu 350,- Kč za vytěžený m3 kalamitního dřeva.



Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec duben 2020

 - 6 -

USneSení ro VaVŘineC ze zaSedÁní dne 8. 4. 2020

• Rada obce schvaluje smlouvu s OSA – Ochranný svaz autorský pro práva k dílům 
hudebním, z. s., v níž je vyčíslena platba pro obec Vavřinec na rok 2020 ve výši 6 974,- Kč 
s DPH.

• Rada obce bere na vědomí změnu přílohy č. 3 „Sazebník odměn“ společnosti ASEKOL 
a. s., snížení cen zpětného odběru elektrozařízení odevzdávaných na sběrných dvorech 
s účinností od 1. 6. 2020.

• Rada obce bere na vědomí souhrnnou zprávu města Blansko o čerpání dotací v oblasti 
sociálních služeb za rok 2019.

• Rada obce bere na vědomí rozhodnutí krajského úřadu Jihomoravského kraje o poskyt-
nutí finančního příspěvku na hospodaření v lesích pro obnovu obecního lesa sadbou 
ve výši 60 000,- Kč.

• Rada obce schvaluje peněžitý dar ve výši 5. 000,- Kč odbornému lesnímu hospodáři 
za zpracování a podání žádosti o dotaci na výsadbu v obecním lese.

• Rada obce bere na vědomí vyhodnocení kalkulace ceny vodného pro obec Vavřinec 
k 31. 12. 2019 zaslané „Svazkem vodovodů a kanalizací“ měst a obcí se sídlem 17. lis-
topadu 138/14, 680 01 Boskovice.

• Rada obce schvaluje smlouvu se společností KORA-VODOSTAVING s. r. o. Kunštát 
na dílo „Vavřinec, Suchdol – kanalizace a přípojky u novostavby víceúčelové budovy“ 
za cenu 413 393,45 Kč bez DPH s dokončením stavby do 31. 10. 2020.

• Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č.1/2020 s navýšením příjmů o 180 tis. Kč 
a zvýšením výdajů o 152,6 tis. Kč. Rozdíl ve výši 27,4 tis. Kč bude ponechán na běžném 
účtu.

z činnoSti SVazU žen VeSeliCe

Vážení spoluobčané, vzhledem k situaci, která nastala, jsme museli všechny akce 
od půlky března zrušit.

V únoru proběhly tradiční Ostatky. Ostatkový průvod doprovázelo slunce, dobrá nálada 
a zpěv. Masky byly ojedinělé a vtipné. Účast byla hojná.

Začátkem března do naší vesnice přijela herečka Eva Hrušková.
Všem, kteří si udělali chvilku, a v mlze, která se dala krájet, našli naši víceúčelovou 

budovu ve Veselici, bylo připraveno posezení s herečkou Evou Hruškovou. Účastníky 
přivítala usměvavá a stále nabitá energií. V roce 1969 ztvárnila hlavní postavu v pohádce 
„Popelka“. Bylo to nezapomenutelné odpoledne plné písniček a povídání. Zakoupili jsme 
knihu s osobním věnováním a podpisem, kterou jsme věnovali do místní knihovny Veselice, 
kde si ji budete moci zapůjčit.

Přejeme všem, v této těžké době, hlavně pevné zdraví a plno síly.
Romana Fabiánková, předsedkyně



duben 2020 Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec

 - 7 -

z činnoSti SoCiÁlní komiSe

Nouzový stav, který je v současné době v České republice, se nějakým způsobem dotkl 
i naší činnosti, proto jsme byly nuceny na tuto skutečnost postupně reagovat a přistoupit 
k některým změnám v našich naplánovaných akcích.

Protože se zabýváme hlavně činností pro starší občany, a ti jsou teď nejvíce ohroženou 
skupinou lidí, musíme dodržovat veškerá opatření určená vládou ČR, abychom co nejvíce 
ochránili jejich zdraví.

Vláda ČR nám asi od začátku března začala vydávat různá nařízení i zákazy a bylo to 
zrovna v době, kdy jsme připravovali sousedská posezení. Situace se měnila každým dnem 
a nakonec jsme museli obě akce zrušit, i když se na ně už mnozí občané těšili.

Také jsme změnili způsob předávání dárkových balíčků občanům, kteří se dožívají 
významného životního jubilea. V této době nemůžeme občany navštěvovat, proto balíčky 
předáváme, pokud je to možné, nejlépe rodinným příslušníkům mezi dveřmi a za dodržení 
hygienických podmínek (rouška, rukavice). Pokud by se někdo bál a měl i s tímto způsobem 
předávání balíčků problém, ať to nahlásí na obecní úřad.

Tato situace nás mrzí, myslíme na vás, a proto bych chtěla aspoň touto cestou popřát 
všem jubilantům k jejich narozeninám všechno nejlepší, hodně štěstí, pohody, životního 
optimismu, dostatek síly a energie k překonání této doby a hlavně přeji pevné ZDRAVÍ, 
které teď tak všichni potřebujeme. Věříme, že se tato situace už brzy uklidní a budeme se 
zase s vámi scházet buď osobně, nebo se uvidíme na některých sousedských posezeních.

My však nezahálíme ani v tomto čase a snažíme se pomáhat, jak to jen jde. Některé naše 
členky se aktivně zapojily do šití roušek pro naše občany nebo pomohly s jejich distribucí, 
také jsme k dispozici ObÚ, kde jsme nabídly pomoc s nákupem potravin v obchodě nebo 
léků v lékárně starším občanům, kteří by neměli vycházet, ale spíše se zdržovat doma. Pokud 
by někdo ze starších občanů potřeboval pomoc, ať volá na obecní úřad.

Tímto bych chtěla moc poděkovat radním naší obce v čele s panem starostou, kteří nám 
všem v této nelehké době ukázali, že jsou na správném místě a že jim jde o dobro občanů. 
Musíme si jejich práce a pomoci občanům vážit, protože v některých jiných obcích toto 
není samozřejmostí.

Díky za to, že byli tak předvídaví a velký respekt patří starostovi Petru Nečasovi, který 
dokázal během dvou dnů zorganizovat akci „šití roušek“ s takovým předstihem, že než vláda 
vyhlásila povinné nošení roušek, už byly nějaké ušité, a tak mohly být postupně předány 
občanům. Nejdříve byli obdarováni občané starší 65 let a poté byly nabídnuty i všem 
ostatním. Byl o ně velký zájem a podle kladných reakcí občanů jsme usoudily a jsme moc 
rády, že tato práce nebyla zbytečná, ale měla smysl.

Díky patří všem ženám, které si i přes starosti o své děti nebo rodiny, dokázaly udělat 
čas a aktivně se do akce zapojily. Je dobré vědět, že když o něco jde, máme v našich obcích 
dostatek ochotných lidí, kteří se dokáží společně semknout a pomoci druhým a potřebným.

Přeji všem krásné slunné dny, které nám také pomohou překonat toto nelehké období, 
dávejte na sebe pozor, dodržujte veškerá nařízení, abychom předešli rozšiřování nákazy 
a byli brzy zase v pohodě. Hana Kočí, předsedkyně



Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec duben 2020

 - 8 -

zÁpiS dĚtí do mateŘSkÉ ŠkolY VaVŘineC

pro školní rok 2020/2021

opatření k zápisu do mŠ Vavřinec pro školní rok 2020/2021

organizace zápisu:
V souvislosti s mimořádnými opatřeními vlády ČR a opatřením k zápisům do MŠ, vydaným 
MŠMT dne 3.4.2020, se zápis do MŠ Vavřinec uskuteční bez osobní přítomností dětí 
a zákonných zástupců ve škole.

podání žádosti:
K podání žádosti k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 2020/2021 je nutné:

1.  Vytisknout a vyplnit žádost o přijetí
2.  Doplnit a vytisknout čestné prohlášení k očkování dítěte (k dispozici na webových 

stránkách obce Vavřinec www.vavrinec.cz)
 Oba dokumenty podepsat – jedním ze zákonných zástupců
3.  Doložit e-mailovou adresu jednoho ze zákonných zástupců
4.  Pořídit a doložit kopii očkovacího průkazu dítěte 
 Výjimku tvoří dětí, pro které je od 1. 9. 2020 předškolní vzdělávání v MŠ povinné. 

Zákonný zástupce tak doklad o řádném očkování dítěte (zákon č. 258/2000 Sb., 
o ochraně veřejného zdraví), nepředkládá.

5.  Pořídit a doložit kopii rodného listu dítěte
6.  Pořídit a doložit kopii občanského průkazu zákonného zástupce

Vyplněné a podepsané dokumenty spolu s kopiemi doručit v obálce do MŠ.  
Označit slovem ZÁPIS

forma podání žádosti:

a)  Zaslat poštou na adresu školy (doporučeně)
b)  Přinést osobně a vložit do poštovní schránky MŠ Vavřinec
 Termín doručení výše uvedených dokumentů je do pondělí dne 4. května 2020

Zákonný zástupce obdrží potvrzení o přijetí žádosti na uvedený osobní e-mail.
Zápis do MŠ podléhá Správnímu řízení.
Ředitelka zašle spolu s potvrzením o příjetí žádosti i registrační číslo, pod kterým se zveřejní 
výsledky výběrového řízení.
Výsledky budou zveřejněny od data zápisu tj. 4. května 2020 ve lhůtě do 30 dnů 
na vchodových dveřích MŠ Vavřinec a na internetových stránkách Obce Vavřinec.

V případě dotazů k podání žádosti kontaktujte ředitelku MŠ na telefonním čísle 734483992.

Eva Kaššaiová, ředitelka MŠ Vavřinec
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z činnoSti tS VaVŘineC

oStatkY
I v letošním roce se nám opět podařilo uspořádat ostatkový průvod s doprovodem 

harmoniky, to je dobře a asi to ocení každý, kdo si rád zazpívá. Jak se říká: „Když je 
muzika, hned se lépe šlape anebo hned je veselo“, maskám, kterých bylo 37, se šlapalo 
určitě dobře. Začátek a předávání práv z pracovních povinností nikdy nestíhám, ale 
spěchám, abych průvod stihl při focení u Vavřinečka, letos jsem byl překvapen, jaké 
věkové zastoupení je v průvodu. Mezi tím, co ostatníci putují po obci s ostatními, jdu 
připravovat občerstvení pro zúčastněné a chystat spol. místnost pro odpolední posezení 
a večerní zábavu. V letošním roce tomu nebylo jinak a jsem moc rád, že se našla parta lidí, 
kteří si rozdělili úkoly, a já mám méně práce s organizováním celých ostatků. Otevřeno 
ve spol. místnosti bylo od 14.00 hod, to už byla také v plném proudu příprava jídla pro 
masky, přece jen je dobré po náročném dni se pořádně najíst a nabrat síly na večerní bál. 
Průvod masek došel spořádaně do společenské místnosti asi kolem 16 hodiny.

Vyjmenovat všechny masky je složité, ale díky některým jsme totálně ošálili statistiky, 
které hlásily vyprodané ochranné roušky, protože v době řádění nové nemoci s názvem 
KORONOVIRUS, vavřinečtí byli v předstihu a vykoupili masky a roušky i za účelem 
hubení KŮROVCE, jaká to byla prospěšná činnost. Vyhubení kůrovce se asi podařilo, 
protože se večer na večerní bál už nedostavil. A které masky se ještě objevily v průvodu? 
Mimo tradičního řezníka a myslivce se dostavili Vodáci, ti asi hledali vodu, ovečky zase 
vhodnou pastvu, objevil se i farmář s domácími zvířátky, také se objevili dinosauři, potom 
nějací sportovci a ještě další masky.

Ve 20.00 hod začal „večerní bál“ za doprovodu skupiny FENIXI MUSIC, určitě se 
mnozí ptali, proč ta změna. V letošním roce jsme se dohodli na uvolnění hudební skupiny 
DUOEM, která nás o to sama požádala a protože nám, a nejen nám, celou dobu vycházela 
vstříc, uvolnili jsme ji a tímto jim děkuji za dobrou spolupráci.

Večerní bál začal za doprovodu Fenixi music zlehka dechovkami, to jistě kapli do noty 
„starší generaci“, která si ráda zatancuje polku nebo valčík. Ti, co netancují na dechové 
skladby, se mohli alespoň občerstvit u pultu, kde prodávající splnili „každé“ přání a že 
těch přání během večera bylo!

Žádost o ruku nebyla žádná, alespoň o žádné nevím… Když po dvou, třech sériích 
pokračovala dechovka a sklípkové skladby, museli jsme kapele vysvětlit, že jsme ve vyšší 
nadmořské výšce, než odkud jsou oni a že repertoár musí přitvrdit a povedlo se. Na řadu 
přišly skladby např. od Kabátů atd. To už začal tancovat celý sál, na programu byla 
i tombola, do které nám sponzoři a občané věnovali spoustu hezkých cen. Všem dárcům 
a sponzorům, kteří nás podpořili dary do tomboly, děkujeme.

Na našem ostatkovém bálu bývá i pochování basy. Mnozí jistě vědí, že pochování 
basy má být v pracovní den, ale komu by se dnes chtělo dvakrát připravovat sál a brát si 
dovolenou na pochování basy a tak, jak se říká: vezmeme to jedním vrzem. K pochování 
basy je žádán řečník, farář, kostelník, nosiči, plačky a obětavec, který ulehne na chvíli 
do basy. Během pochování je řečeno a kázáno mnoho, ale vždy se praví, ať nás basa 



Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec duben 2020

 - 10 -

ochraňuje od nešťastných událostí (neduhů), které se odehrály (udály) v předešlém roce. 
Zároveň děkuji všem, kteří se podíleli na letošním vydařeném pochování basy a účastní-
kům za jejich mimořádný herecký výkon.

Po base byl rozdán zbytek tomboly. Ve 2.15 byla zábava ukončena a v poklidu jsme 
se mohli vydat domů spát. Druhý den nás čekal úklid sálu.

Na závěr, bych chtěl ještě jednou poděkovat všem, kteří nám pomáhali s přípravami, 
obsluhováním a prodejem, maskám za účast v průvodu, občanům, kteří přišli na zábavu, 
sponzorům za poskytnuté ceny a dary do tomboly a vedení Obce za podporu.

psáno 3. března 2020
Žijeme v době nové pandemie, kvůli které bylo vydáno mnoho opatření, která omezila 

činnost nejen naší organizace. Týká se to hlavně pořádaných akcí, při kterých se nesmí 
scházet větší počet osob a to je také náš případ. Byli jsme nuceni zrušit velikonoční dílnu, 
rušíme také oslavu Dne matek a školení řidičů, které bývá v měsíci březnu. Snažíme se 
je přeložit na pozdější termín.

Pro sběr odpadků kolem obce hledáme vhodné řešení.
Za TS Vavřinec Miroslav Kočí

tj VaVŘineC

Vážení občané, příznivci sportu.
Stejně jako všechny ostatní kolektivní sporty a společenský život vůbec, fotbal spí 

netradičně dlouhým zimním spánkem. Jarní část okresních soutěží byla kvůli epidemii 
zrušena. Podzimní pořadí týmů dle získaných bodů je zároveň pořadím konečným za celý 
ročník. Protože to není zcela regulérní závěr, žádný tým se nebude radovat z postupu 
do vyšší soutěže a žádný tým nesestoupí. Všichni teď doufáme, že si budeme moci co 
nejdříve zahrát fotbal, protože na řadě z nás se už projevují abstinenční příznaky. Zároveň 
doufáme, že se celková situace zlepší a nová sezóna bude moci v druhé polovině léta 
odstartovat. Vedoucí týmu už se poohlíží po posilách pro kádr mužů.

Dobrou zprávou jsou informace o postupném uvolňování sportovišť pro jednotlivce 
a menší skupiny sportovců při dodržování určitých pravidel. I ve Vavřinci umožníme 
sportovcům vstup na hrací plochu fotbalového hřiště a v případě zájmu můžeme zpro-
voznit antukové kurty pro bezkontaktní sporty jako nohejbal, badminton, apod. Trávník 
je po mírné zimě v dobré kondici a panu správci jej letos neničí ani splašené kopačky 
nadšených fotbalistů.

S optimismem vyhlížíme i otevření stánku s občerstvením v parku. Dle aktuálních zpráv 
bychom mohli otevírat už koncem května. Snad nebude nutné cucat pivo brčkem strče-
ným pod roušku a obsluha v ochranném obleku nebude připomínat kosmonauta. Určité 
rozestupy mezi hosty však patrně bude nutné dodržovat, což v našem rozlehlém areálu 
není až takový problém. O aktualitách budeme občany případně informovat rozhlasem.

TJ Vavřinec uspěla se svojí žádostí o podporu z MŠMT a pro letošní rok obdrží dotaci 
na svoji činnost přes 70 000 Kč. Dle vyjádření z ministerstva by to neměl být ojedinělý 
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podĚkoVÁní

V polovině března letošního roku se veseličtí občané rozloučili v blanenské smuteční síni 
s panem Vojtěchem Manouškem. Pan Manoušek byl dlouholetým členem SDH Veselice, 
a tak dovolte využít této příležitosti a dodatečně mu poděkovat za vše, co pro sbor vykonal. 
Z evidence členské základny sboru se dozvídáme, že dotyčný vstoupil do sboru v roce 1957, 
tedy ve svých 17 letech. Na schůzi v prosinci roku 1967 byl zvolený za člena výboru sboru, 
kde začal vykonávat funkci jednatele. Tu zastával nepřetržitě do roku 2009. Vedle toho byl 
velice aktivním členem sboru a nebylo akce, na níž by se neúčastnil. Za vše, co pro náš 
sbor vykonal, mu ještě jednou děkujeme. Čest jeho památce.

Výbor SDH Veselice

počin, ale od letošního roku by se mělo jednat o pravidelnou podporu sportu pro všechny 
sportovní kluby splňující požadavky. Podpora cílí zejména na mládež a její trenéry, 
sportovní zázemí, apod.

Na první a zatím jediné schůzi výkonného výboru TJ bylo prozatím potvrzeno současné 
vedení klubu. Tomáš Musil – předseda, Jiří Vybíhal – sekretář a Radim Přikryl – pokladník. 
Radim je ale hodně vytížený vedením stánku s občerstvením v parku a zároveň je správcem 
klubovny. Jeho povinnosti pokladníka tedy patrně v dohledné době převezme jiný člen 
výboru.

Závěrem chci popřát všem čtenářům pevné zdraví a optimismus do dalších dnů.
Tomáš Musil, předseda TJ Vavřinec

ohlÉdnUtí za čloVĚkem, který znamenal hodnĚ pro naŠi obeC

Dne 24. dubna 2020 jsme se rozloučili s panem Janem Kakáčem z čísla 90. Byl to 
rodák, patriot, co svůj vztah k Vavřinci dokázal proměnit v činy. Všechny akce směřu-
jící k zlepšení vzhledu vesnice a obecnímu užití se neminuly bez jeho účasti. Opravy 
na vodovodním řadu, co se týká elektřiny, prošly jeho rukama, a to i v noci nebo mrazu. 
Nepřijal ani dík, protože voda patří všem a ráno by ji neměli ti, co se chystají do zaměst-
nání. V požární zbrojnici by se dalo „jíst z podlahy“, výstroj i výzbroj byly vyrovnané 
a vyleštěné. „Stratílek“ – hasičská stříkačka – vždy připraven k výjezdu, pokud byl pan 
Kakáč výkonným strojníkem. Podrobné pozorování přírody posloužilo místní kronice. 
Mnohokrát odvezl nemocné na pohotovost nebo do nemocnice, odházel sníh, aby mohl 
přijet k zemřelému pohřební vůz, všechno zdarma. Takto bych mohla pokračovat a výčet 
dobrých skutků by nebyl ještě úplný. Dovolte mi osobní vzpomínku. Sundaná střecha 
a leje. My sami stojíme mezi trámy a najednou přijde za námi Jenda se synem a pokrývání 
jde rychle od ruky. Rádi všichni potkávali pana Kakáče na pravidelných procházkách 
a promluvili pár slov. Pomocná ruka, rada, dobré slovo, to vše si ve vzpomínkách spojíme 
se zesnulým. Děkujeme, ze srdce děkujeme.

Když zemřel hospodář, šlo se to vždy oznámit včeličkám. I já jsem přišla k našemu 
pejskovi a řekla jsem mu: „Odešel ti kamarád, popřejme mu klidný, věčný spánek“. 

Čest Tvé památce, Jendo!
Anna Pokorná, bývalá kronikářka
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aktUÁlní informaCe z obÚ VaVŘineC

• Žádáme občany, aby pravidelně (pokud je to možné) sledovali webové stránky obce, 
kde jsou doplňovány aktuální informace z jednání vlády České republiky v souvislosti 
s vyhlášením nouzového stavu z důvodu výskytu koronaviru. K odběru aktualit z webu 
se také můžete na stránkách přihlásit a informace vám budou přicházet formou SMS 
zpráv nebo e-mailem.

 Dále žádáme občany, aby využívali pro řešení svých záležitostí s obecním úřadem úřední 
hodiny, a to pondělí a středa od 7.00 do 12.00 hod. a od 12.30 hod. do 17.00 hod.

• Oznamujeme občanům, že se hradí místní poplatky za odpady na letošní rok.
 Koncem měsíce února byly poplatky vybírány v hotovosti v Suchdole. Bohužel, se nám 

naplánované vybírání místních poplatků ve Veselici, z důvodu nařízení vlády z důvodu 
výskytu koronaviru, již nepodařilo uskutečnit. Přesto bychom touto cestou chtěli občanům 
poděkovat za vzorný přístup ke splnění poplatkové povinnosti, kdy si občané nebo jejich 
rodinní příslušníci buď psali nebo volali, aby zjistili podklady pro bezhotovostní platbu. 
Děkujeme, jste opravdu moc šikovní!!!

• Oznamujeme občanům, že do konce měsíce května je povinnost uhradit místní poplatek ze 
psů na rok 2020. Současně upozorňujeme vlastníky psů na povinnost ohlásit neprodleně 
vznik i zánik poplatkové povinnosti.

• Zveme občany na zasedání Zastupitelstva obce Vavřinec, které se bude konat v pondělí 
1. června 2020 ve Společenské místnosti ve Vavřinci se začátkem v 19 hod.

Obecní úřad
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komplexních geodetických prací 

 

�  Práce v ka tast ru  nemovi tost í  
�  Geometr ické p lány  
�  Pozemkové úpravy  
�  Technické  mapy  
�  Geodet ické  práce  ve  výs tavbě  
�  Speciá ln í  práce  inženýrské  geodéz ie  
�  Dig i ta l izace mapových podkladů  
�  Geograf ické  in formační  sys tém y -  G IS  

BLANSKO, Smetanova 6    
Blažek Leoš  

blazekl@geodezie-brno.cz 
  www.geodezie–brno.cz 

GB-geodezie, spol. s r.o. 

tel. 723 830 686 
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Na titulní straně: Jarní příroda v okolí Nových Dvorů
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Sběrný dvůr ve Veselici dobře slouží občanům již od r. 2012
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